
 

 

 

 

MINISTARSTVO PROSVJETE, NAUKE, KULTURE I SPORTA 
Prof. dr Vesna BRATIĆ, ministarka 

 

Podgorica, 1.2.2021. godine 

Predmet: Inicijativa za utvrđivanje odgovornosti i razrješenje direktora OŠ „Boško Buha“ u Pljevljima 

 

Poštovana gospođo BRATIĆ, 

Centar za građansko obrazovanje (CGO) Vam ovim putem, shodno članu 82a stav 1 tačka 3 i članu 83 
stav 1 tačka 14 Opšteg zakona o obrazovanju i vaspitanju, upućuje inicijativu za utvrđivanje 
odgovornosti i razrješenje direktora OŠ ,,Boško Buha’’ u Pljevljima, Albina Konda, a zbog ispunjenja 
uslova za razrješenje predviđenih pomenutim odredbama. 

 

Naime, direktor Kondo je, dozvoljavajući ulazak u školu organizaciji sa religijskim djelovanjem radi 
promocije religijskog sadržaja djeci, dijeljenjem paketića sa tematskim materijalom, omogućio 
segregaciju i diskriminaciju učenika te ustanove, istovremeno kršeći zakon dopuštajući religijsko 
djelovanje u ustanovama javnog obrazovanja, za šta je, u odsustvu dozvole nadležnog Ministarstva i 
Zavoda za školstvo, predviđeno razrješenje kao direktna sankcija. 

Članom 5 Opšteg zakona o obrazovanju i vaspitanju propisano je kako je u javnoj ustanovi i u ustanovi 
kojoj je dodijeljena koncesija za izvođenje javno važećeg obrazovnog programa obrazovanje i 
vaspitanje svjetovnog karaktera. Istim članom predviđeno je i kako u takvoj ustanovi nije dozvoljeno 
religijsko djelovanje, osim u ustanovama koje su licencirane kao srednje vjerske škole, što ovdje nije 
slučaj. 

Zakonom je propisano i da je direktor ustanove, prije svega, pedagoški rukovodilac, pa je njegova 
odgovornost utoliko veća kada su ovakvi prekršaji u pitanju, jer se ovakvo postupanje prema 
najmlađima može okarakterisati kao manipulacija sa istima. Direktor ima nadležnost, ali i obavezu da 
obezbijedi jednakost učenika, što u ovom slučaju nedvosmisleno nije učinjeno.  

Očekujemo da se Ministarstvo izjasni da li je dalo dozvolu ili saglasnost za aktivnost raspodjele paketića 
u ovoj školi tokom 27. januara ove godine, a ukoliko nije, da po hitnoj proceduri proslijedi inicijativu 
Prosvjetnoj inspekciji, kako bi se utvrdilo činjenično stanje i donio prijedlog za razrješenje gore 
pomenutog direktora. 

S tim u vezi, vjerujemo da ćete ovo pitanje uzeti u prioritetno razmatranje i izjasniti se o istom. 

 

S poštovanjem, 

Daliborka Uljarević, izvršna direktorka 

 


